
P R O T O K Ó Ł X/07
z odbytej sesji Rady Gminy Morawica

w dniu  26 sierpnia 2007 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 1000 , a zakończono 1130. W sesji udział wzięli: Wójt

Gminy Pan Marian Buras, Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska, radni gminy i sołtysi  wg

załączonych listy  obecności, Skarbnik Gminy Pani Maria Adach, oraz pracownicy Urzędu

Gminy – merytorycznie odpowiedzialni za przygotowanie spraw.

PORZĄDEK  POSIEDZENIA  SESJI:

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum oraz przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.

4. Informacja z realizacji budżetu gminy za I półrocze 2007r.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2007 rok.

6. Podjęcie uchwały w sprawie  nadania nazw ulic w miejscowości Bilcza.

7.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne pn. „Kolektory

słoneczne – kryta pływalnia”.

8. Wniosek Proboszcza Parafii Obice o udzielenie pomocy finansowej.

9. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.

II część sesji – Dożynki 2007.

Godz. 1200 – Msza Święta Dożynkowa w Kościele MBNP w Morawicy

Po Mszy Świętej program  Dożynkowy  w odrębnym zaproszeniu.

PRZEBIEG  POSIEDZENIA:
Ad. 1)



 Otwarcia posiedzenia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś,

przedstawił porządek obrad do którego zostały wprowadzone dwie dodatkowe uchwały tj.

pkt. 7 i 8. Pkt. 8 został wprowadzony w związku z obecnością na dzisiejszej sesji Księdza

Parafii Obice, który zwrócił się do Gminy o pomoc finansową przeznaczoną na usunięcie

skutków wichury (zerwany dach na kościele i plebani w Obicach). Radni wyrazili zgodę

jednomyślnie na poszerzenie porządku obrad.

Obecnych na sesji 12 radnych

Za poszerzeniem porządku obrad głosowało 12 radnych.

Nieobecni radni: Osman Jacek, Jędrzejczyk Stanisław, Marianna Parlicka-Słowik.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtys  stwierdził prawomocność sesji w

podejmowaniu uchwał.

Ad. 2)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś poinformował, że zgodnie z zapisem w

Statucie Gminy Morawica protokół z sesji jest do wglądu w komórce organizacyjnej Urzędu

Gminy u Pani Heleny Piecyk. Zapytał czy są uwagi do przedstawionego protokołu.

Do protokołu uwag nie zgłoszono. Protokół z sesji Rady Gminy z  dnia 28 czerwca 2007 r.

został przyjęty jednogłośnie.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 (nieobecni radni

:Osman, Jędrzejczyk )

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 3)

 Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 28

czerwca 2007 r. Do przedstawionego sprawozdania uwag nie było. Przedstawione

sprawozdanie w załączeniu do protokołu.

Ad. 4)

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach przedstawiła ustną informację z realizacji budżetu gminy

za I półrocze 2007 r. Dodała, że taka informacja została przedłożona na ręce

Przewodniczącego Rady Gminy.

Do przedstawionej informacji uwag nie było.



Ad. 5)

Pani Maria Adach – Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany do wprowadzenia w

budżecie na rok 2007r. Szczegółowo je omawiając.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zmian budżetu  gminy na2007 r.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr X/91/07 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 .

Za – głosowało 13 radnych.

Nieobecni radni: Osman, Jędrzejczyk

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 6)

Pani Barbara Połeć – Kierownik Referatu Rolnictwa i Geodezji powiedziała, że właściciele

działek budowlanych w związku z nowo budującymi się budynkami mieszkalnymi na tych

działkach, złożyli do Wójta  Gminy Morawica wnioski w sprawie nadania istniejącym

drogom dojazdowym do tych nieruchomości nazwy ulic: Bażantowa – doga ta wg operatu

ewidencji gruntów oznaczona jest działkami 961/98 i 961/81 i Skalna – droga ta wg operatu

ewidencji gruntów oznaczona jest działką Nr 46.

Rada Sołecka wsi Bilcza dnia 31.07.2007 r. wnioski te pozytywnie zaopiniowała. W związku

z powyższym zachodzi konieczność ustalenia nazwy ulicy, przy której będą nadawane

kolejne numery porządkowe posesji, co z kolei umożliwi przyszłym mieszkańcom

zameldowanie się w nowo wybudowanych budynkach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie nadania nazwy ulic w miejscowości Bilcza. Do przedstawionego projektu uchwały

uwag nie było.

Uchwała Nr X/92/07 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik

do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 .

Za – głosowało 13 radnych.

Nieobecni radni: Osman, Jędrzejczyk

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 7)



Skarbnik Gminy Pani Maria Adach powiedziała, że w związku z realizacją  budowy krytej

pływalni w Morawicy zachodzi potrzeba zaciągnięcia pożyczki na kolektory słoneczne na

krytej pływalni. Powiedziała, że pożyczka ta była by zaciągnięta  na korzystnych warunkach z

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadania inwestycyjne pn. „Kolektory słoneczne – kryta

pływalnia”. Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr X/93/07 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik

do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 .

Za – głosowało 13 radnych.

Nieobecni radni: Osman, Jędrzejczyk

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 8)

W tym punkcie głosu udzielono Księdzu proboszczowi Parafii w Obicach Stanisławowi

Durek, który przybył na tą sesję z prośbą o pomoc finansową na usunięcie szkód

spowodowanych ostatnią wichurą. Powiedział, że wichura uszkodziła dach na kościele i

plebani. Parafia nie jest w stanie sama sobie poradzić z tak wielkimi szkodami mimo pomocy

parafian jak i innych okolicznych parafii. Jeżeli  nie usuniemy tych szkód to kościół zostanie

zalany i całkowicie zniszczony,

Pan Stanisław Zawadzki  - mieszkaniec wsi Obice powiedział, że przyjechali nie tylko

prosić o pomoc ale maja tez pewna propozycję. Potrzeba jest zakupu 2 ton blachy miedzianej

z przeznaczeniem na pokrycie Kościoła. Pozostałościami starej blachy z Kościoła

pokrylibyśmy plebanię i jeszcze na jakiś czas by to wystarczyło. My prosimy o sfinansowanie

zakupu 1 tony blachy miedzianej której koszt wynosi około 32 tys zł. Resztę parafia by

sfinansowała we własnym zakresie..

Radny Krzysztof Strąk zapytał czy została naruszona więźba dachowa. Odpowiedziano, że

nie. Radny zwrócił się z wnioskiem o poparcie inicjatywy pomocy, bo te 35 tys, to nie jest tak

dużo.



Poparcia  pomocy udzieli również pozostali radni mówiąc, że należy się solidaryzować w

takich sytuacjach, szkody usuwać w miarę szybko aby się nie mnożyły

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach –  powiedziała,  że  dla  Gminy  trudno  jest  znaleźć

umocowanie prawne aby takiej pomocy udzielić. Ustawy dopuszczają udzielenie pomocy ale

tylko obiektom sakralnym zabytkowym.

Radni jednogłośnie (13 radnych – tyle było obecnych na sesji) opowiedzieli się za

udzieleniem pomocy dla Kościoła w Obicach w ramach możliwości prawnych.

Ad.9)

Radny Zygmunt Domagała – zwrócił się z wnioskiem o interwencje w sprawie ulicy

Szkolnej. Firma która wykonywała ta ulicę pozostawiła ja w takim stanie, że mieszkańcy nie

maja wjazdu na swoje posesje,

- druga sprawa to czy ktoś się zajmuje  oświetleniem ulicznym,  które nie jest przekazane

do Zakładu Energetycznego, chodzi głównie o wjazd w ulice Podsukowie,

Radna Krystyna Siekiera  - sprawa dotyczy drogi Obice Zastawie – było obiecywane już od

wiosny zasypanie dziur, do tej pory jest to nie zrobione, mieszkańcy się żalą, że nawet pisali

pismo w tej sprawie i nic,

Radny Krzysztof Strąk – powiedział, że został już puszczony gaz do sieci i warto by

umieścić komunikaty co dalej jakie kroki winni czynić mieszkańcy aby korzystać z tego gazu,

- następna sprawa to świeci się nawet i w dzień oświetlenie przy przepompowni w

Radomicach tam koło Błaszczyka,

Sołtys wsi Obice Pani Joanna Ryk – zapytała czy mieszkańcy którzy ponieśli szkody na

skutek wichury, która przeszła na terenie naszej gminy mogą liczyć na jakąś pomoc ze strony

gminy,

Radny Damian Zegadło – dotyczy oczyszczania koszy przy przystankach, kto to ma robić,

Sołtys wsi Grzegorz Buras – powiedział, że sklepowa sklepu przy Kościele miała obiecane

w zamian za powieszenie planu miejscowości Brzeziny na ścianie sklepu, że będzie



poszerzony parking nad jej sklepem aby się tam mogły zatrzymywać samochody (miał być

rów kryrty),

Radny Stanisław Kubicki –  zwrócił się z  wnioskiem,  że  już dawno  miały  być malowane

przystanki, a tu w dalszym ciągu nic,

Na powyższe wnioski i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc:

- w sprawie szkód spowodowanych wichurą, są sporządzane protokoły powstałych szkód,

bo gdyby się pokazała jakaś pomoc to żeby była dokumentacja, jeżeli chodzi o pomoc ze

strony gminy to dotyczy to pomocy społecznej i umorzenie podatku,

- odnośnie poszerzenia strefy parkowania samochodów w Brzezinach przy Kościele, byłem

tam sam osobiście, strefa nie jest pomniejszona, jest taka sama jak była, nikt tej Pani nie

obiecywał żadnego parkingu, ani rowu krytego, a rów ten musiał być zrobiony, ponieważ

woda dokuczała mieszkańcom,

Dalszych odpowiedzi udzielał Z-ca Wójta Pan Marek Kuchna i tak:

- odnośnie ulicy Szkolnej jest problem, ponieważ wykonawcy mówią, że został nawieziony

teren, nie jest jednak tak, że nie ma wjazdu na posesje,. Wystąpiliśmy z pismem do

projektantów aby to wszystko sprawdzili w czym jest błąd,

- odnośnie oświetlenia ulicznego to to co nie jest przekazane do Zakładu Energetycznego

konserwuje Zakład Gospodarki Komunalnej,

- odnośnie świecenia się jeszcze za widoku to jest to taka sytuacja, że zegary są

przestawiane dwa razy do roku, i zdarza się, że ten czas różnie się układa,

- odnośnie ulicy Zastawie w Obicach zostanie to wyrównane,

- radny Strąk  odnośnie gazu, było to już opisane, niemniej jednak postaramy się to

powtórzyć,

- w sprawie świecącej się lampy przy przepompowni w Radomicach zgłosimy ten fakt,

- radny Zegadło w sprawie koszy przy przystankach może zabierała by firma która odbiera

śmieci,

- odnośnie malowania przystanków, to jeżeli Zakład Gospodarki Komunalnej nie

wywiązuje się z zadania to nie otrzyma zapłaty,

Sołtys wsi Radomice Pani Dorota Sabat zwróciła się z wnioskiem o usuniecie drzew w

Radomicach przy posesji 28 i 26, oraz zabezpieczyć znajdującą się tam stara studnię,



Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Marian Buras mówiąc, że jeżeli jest to na prywatnych

posesjach to gmina nie może tego zrobić ponieważ są do tego zobowiązani właściciele lub

spadkobiercy. Sprawdzimy to,

Sołtys wsi Zaborze Pani Krystyna Bisaga  - zwróciła się z wnioskiem o oznakowanie

sierżantem zakrętu koło Państwa Dukałów,

- następna sprawa to ustawienie kosza stałego przy placu zabaw w Zaborzu

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc, ze kosz postawimy a w sprawie oznakowania

wystąpimy do powiatu,

Sołtys wsi Bilcza Marek Gil zwrócił się o interwencję w sprawie uszkodzonego włazu na

studzience odwadniającej w Bilczy na ulicy Ściegiennego przy sklepie Pana Kruka.

Na tym protokół zakończono i podpisano.
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